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Z obsahu 
vydání ... 

Doporučení  
lipenských obcí 
k zadání studie 
Lipenské obce zaslaly své 

doporučení pro zadání 

studie, která má zhodnotit 

zdroje znečištění v lipen-

ském jezeře.  

Čtěte na straně 4 

Iniciativa za  
obnovu starých 
obecních hodin 
Zastupitelstvo obce se 

zabývalo podnětem, jehož 

cílem je obnova původních 

lipenských hodin v prosto-

ru u domu čp. 4.  

Čtěte na straně 5 

Kde skončila 
loňská výhra 
spolku Lipen 
Finanční odměna 20 tisíc 

korun za prvenství při loň-

ské plavbě kuriózních pla-

videl konečně dorazila k 

určenému příjemci. 

Čtěte na straně 8 

Fotbalové jaro 
se hlásí o své 
slovo 
S počátkem dubna se roz-

jíždí kolotoč mistrovských 

zápasů také pro fotbalisty 

lipenského fotbalového 

klubu.  

Čtěte na straně 11 

TÉMA ● Redakce 

 

V polovině září loňského 

roku byla zahájena rekon-

strukce stávající čistírny od-

padních vod (ČOV) v Lipně 

nad Vltavou, spočívající v 

modernizaci technologického 

a strojního zařízení a zefektiv-

nění provozu čistění odpad-

ních vod. Modernizované 

technologické zařízení a nové 

stavební a nestavební objekty 

by měly částečně zvýšit stáva-

jící kapacitu ČOV, zlepšit 

kvalitu vypouštěné odpadní 

vody a v neposlední řadě tak-

též zefektivnit celý technolo-

gický proces čištění. 

Součástí celé probíhající 

investiční akce je především 

zcela nová přístavba budovy 

hrubého předčištění s kom-

pletním vybavením. Z valné 

části budou realizovány také 

venkovní úpravy (spojovací 

potrubí a úprava komunikací 

a oplocení). Provedena bude 

dále úprava střešního pláště a 

dílčí úpravy uvnitř stávajícího 

objektu ČOV, zejména pak v 

prostoru současného hrubého 

předčištění, zázemí obsluhy a 

rozvodny.  

Zhotovitelem a současně 

generálním dodavatelem celé 

rekonstrukce se stala česko-

budějovická vodárenská spo-

lečnost Čevak a.s., která vze-

šla jako vítězný uchazeč z 

výběrového řízení na veřejnou 

zakázku s nejnižší nabídkovou 

cenou 46,89 mil. Kč bez DPH.  

Objemem finančních prostřed-

ků se přitom jedná o jednu z 

největších investičních akcí 

obce Lipno nad Vltavou za 

posledních několik let. 

Investiční akce, která je pro-

váděna podle upravené projek-

tové dokumentace, zhotovené 

v průběhu příprav firmou 

EKOEKO s.r.o., by měla být 

zcela dokončena koncem toho-

to roku. Běžného provozu by 

se nijak dotknout neměla. 

Pokračování na straně 2. 

V areálu lipenské čistírny odpadních vod právě probíhá jedna 
z největších investičních akcí obce za posledních několik let. 

Lipenská čistírna odpadních vod  
prochází rozsáhlou modernizací 

Opožděný masopust 

S termínem letošního masopustního průvodu lipenští poněkud zaspali. Do ulic obce vyrazili celých 
deset dní po Popeleční středě. Ani tento fakt ale nezabránil tomu, že byla tradiční obecní zimní  
slavnost celkově hodnocena jako vydařená.                                                                   Více na straně 10. 
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Slovo úvodem 

 

Milí spoluobčané, vážení čtenáři. 

 

S prvním jarním vydáním našeho zpravodaje, které 

se Vám právě dostalo do ruky, Vám přinášíme další 

nezpravodajský prvek, jehož účelem by mělo být zpes-

tření obsahu. V reakci na iniciativu k obnově lipen-

ských hodin jsme pro Vás připravili online anketu, 

jejímž prostřednictvím máte možnost, zcela anonym-

ně, vyjádřit svůj názor na tuto konkrétní věc. 

 

Do budoucna bychom rádi tento prostředek komu-

nikace využívali i v jiných, citlivějších tématech běž-

ného života v obci tak, aby bylo možné prezentovat 

jakési „veřejné mínění“ i tam, kde se otevřenost zdro-

jů nedá až tak předpokládat. Budeme tedy rádi, po-

kud se do připravené ankety zapojíte v co nejhojněj-

ším počtu. S výsledky Vás samozřejmě seznámíme v 

některém z následujících vydání. 

 

Lucie Bravencová 

odpovědný redaktor 

tech s rekreačním využitím je 

veliká rozkolísanost průtoků 

odpadních vod. Cílem projektu 

je zvýšení účinnosti čištění 

odpadních vod v době špičko-

vých přítoků v letní a zimní 

sezóně a současně eliminace 

účinku srážkových vod tak, 

aby do recipientu, kterým je 

vodní nádrž Lipno I, odtékala 

pouze kvalitně vyčištěná voda, 

která nebude přispívat k eutro-

fizaci nádrže“, vysvětluje sta-

rosta obce Zdeněk Zídek. 

Z hlediska časového je mo-

dernizace rozdělena do tří rea-

lizačních fází, když aktuálně 

se nachází v první fázi, která 

probíhá za plného provozu 

stávajících technologií bez 

jakýchkoliv odstávek. V prů-

běhu druhé fáze sice dojde k 

dílčím odstávkám linek stáva-

jící technologie, 

ČOV jako taková 

však i v této fázi 

zůstane v běžném 

provozu. V prů-

běhu závěrečné 

fáze pak dojde k 

dokončovacím 

pracím, ke kom-

plexnímu od-

zkoušení a uve-

dení do zkušební-

ho provozu. 

„Stavbu financuje obec z 

vlastních zdrojů. Do financo-

vání technické infrastruktury 

se obec dlouhodobě snaží za-

pojit i místní podnikatele. Na 

tuto konkrétní akci přispěli 

podnikatelské subjekty do 

rozpočtu obce částkou 9,674 

miliónu Kč. Do současnosti 

byly na stavbě samotné prove-

dené a proplacené práce v cel-

kové hodnotě 2,6 miliónu Kč“, 

vysvětluje starosta finanční 

stránku celé akce. 

S ohledem na finanční ná-

ročnost celé investiční akce v 

řádech desítek miliónů korun 

se obec rozhodla požádat o 

pomoc. „Obec Lipno nad Vlta-

vou podala žádost o dotaci ke 

Krajskému investičnímu fondu 

Jihočeského kraje“, upřesňuje 

starosta. ■ 

Pokračování ze strany 1. 

 

Plány na úpravu lipenské 

ČOV se připravovaly průběž-

ně v období let 2017 - 2021, 

přičemž hlavním cílem za-

mýšlené modernizace mělo 

být navýšení kapacity. Z pro-

storových důvodů nebylo 

možné navrhnout rozšíření 

provozu mimo stávající oplo-

cení areálu a při požadavku 

obce na umístění veškerých 

nádrží a zařízení do zakrytého 

stavebního objektu bylo podle 

původního projektu navrženo 

nasazení tzv. membránové 

technologie. Tato se však z 

finančních důvodů nakonec 

realizovat nebude. 

„Po zpracování původní 

dokumentace pro provádění 

stavby v roce 2021 byla opě-

tovně posouzena 

investiční nároč-

nost celého pro-

jektu. S ohle-

dem na extrém-

ní nárůst cen 

veškerého mate-

riálu a cen sta-

vebních a mon-

tážních prací v 

průběhu roku 

2021 bylo po 

zvážení finančních možností 

obce a po intenzivních kon-

zultacích a jednáních se zpra-

covatelem projektové doku-

mentace zástupci obce roz-

hodnuto o tom, že realizována 

bude nakonec pouze část pro-

jektového záměru“, stojí v 

průvodní zprávě k upravené 

projektové dokumentaci.  

Zcela zásadní úpravou pů-

vodně zhotoveného projektu 

přitom bylo to, že vůbec ne-

bude realizována již zmiňova-

ná membránová technologie a 

s ní spojené stavební a tech-

nologické úpravy ve stávající 

budově ČOV a jejím okolí, 

které ve svém součtu předsta-

vovaly odhadem nadpoloviční 

část celkových investičních 

nákladů stavby. 

„Zásadním problémem čiš-

tění odpadních vod v oblas-

>>Lipenská čistírna... 
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„Cílem projektu 

je zvýšení 

účinnosti čištění 

odpadních vod v 

době špičkových 

přítoků v letní a 

zimní sezóně.“ 
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JSME TU PRO VÁS ... 

Středa - - - 14:00 - 18:00  

OBECNÍ ÚŘAD 

úřední hodiny pro veřejnost 

Pondělí 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Úterý 8:00 - 11:00 13:00 - 15:00 

Středa 8:00 - 11:00 13:00 - 17:00 

Čtvrtek zavřeno  

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 83 
e-mail: ou.lipno@lipensko.cz  
tel.: +420 380 736 113  

SBĚRNÉ MÍSTO  
pro ukládání odpadu 

provozní doba 
Pondělí 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Úterý 9:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Středa 9:00 - 11:00 13:00 - 17:30 

Čtvrtek 8:00 - 11:00 13:00 - 16:30 

Pátek 8:00 - 11:00 - - - 

Sobota 9:00 - 11:30 12:30 - 16:00 

Neděle zavřeno  

Adresa: areál Policie ČR 
tel.: +420 380 736 113  
 
Sběrné místo je v provozu pouze 
ve stanovené provozní době. Mimo 
provozní dobu je uzavřeno. Osoby 
oprávněné k ukládání odpadu mají 
povinnost se řídit provozním řádem.  

OBECNÍ KNIHOVNA 

otevírací doba 

Adresa: 382 78 Lipno nad Vltavou 37 
přízemí Obecního domu 
tel.: +420 604 230 119  

Sledujte naše webové stránky 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

www.lipnonadvltavou.cz 

Informace z úřadu 

Občané, buďte v obraze! 
Jako nejrychlejší a nejpohodlnější způsob získávání  
novinek o činnosti obce a obecního úřadu se občanům 
nabízí aplikace pro chytré mobilní telefony V obraze. 

DIGITALIZACE ● Redakce 

 

Jedná se o aplikaci typu „mobilní roz-

hlas“ vyvinutou současným správcem 

webových stránek obce, společností 

Gallileo Corporation s.r.o. Stejně tak, 

jako obdobné aplikace tohoto typu, slou-

ží také aplikace V obraze primárně ke 

sdílení vybraných informací umístěných 

na webových stránkách obce s chytrým 

telefonem občana, jemuž díky systému 

avíz umožňuje mít neustálý přehled o 

tom, co nového se na webových strán-

kách objevilo. Tedy být „v obraze“. 

Aplikace jako taková přináší přehled 

veškerých novinek přímo ze sdíleného 

webu, a to formou upozornění, která uži-

vateli avizují nově vložené informace. 

Těchto sdílených webů může být i více. 

Díky aplikaci je možné se navíc dozvědět 

o pořádaných akcích, prohlížet si fotoga-

lerii anebo dokumenty, které byly v elek-

tronické podobě umístěny na úřední des-

ku obce. 

Do aplikace není nutné se nijak přihla-

šovat a sdílet tak s provozovatelem osob-

ní údaje. Jediné, co je nutné po stažení a 

instalaci aplikace do mobilního telefonu 

udělat, je provést výběr požadované or-

ganizace, jejíž data se mají sdílet. V pří-

padě obce tedy Obec Lipno nad Vltavou. 

Vše ostatní již probíhá zcela automatizo-

vaně v závislosti na uživatelském nasta-

vení provedeném občanem. 

Aplikace je dostupná jak pro mobilní 

zařízení s operačním systémem Android, 

tak pro zařízení fungující na platformě 

iOS. Nezbytnou podmínkou pro správný 

provoz je pak přístup k síti internet, a to 

buďto pomocí mobilních dat nebo s při-

pojením pomocí wi-fi. Připojení však 

není nutné udržovat permanentně. 

Podrobnosti ke stažení a instalaci apli-

kace V obraze najdete na webových 

stránkách obce anebo přímo na stránkách 

provozovatele Gallileo Corp. s.r.o. ■ 

SPLATNOST POPLATKU Z 
UBYTOVÁNÍ SE BLÍŽÍ.  

Obecní úřad Lipno nad Vltavou upozorňuje 
všechny ubytovatele, že splatnost poplatku  
z ubytování za 1. čtvrtletí roku 2023 je sta-

novena na 15. dubna 2023.  
V tomto termínu musí být poplatek uhrazen 
na účtu obecního úřadu nebo v pokladně.  
Více informací k poplatku i jeho splatnosti 

Vám podá na telefonním čísle +420 380 736 
196 nebo +420 739 090 309 anebo emailem 
poplatky@oulipno.cz paní Jiřina Velková. 

KOMPOSTÉRY K DISPOZICI.  
Obecní úřad Lipno nad Vltavou oznamuje, 

že jsou stále k dispozici do bezplatné  
výpůjčky kompostéry. O tyto mohou 
požádat všechny fyzické osoby přihlášené 
k pobytu v obci nebo fyzické osoby, které 

mají na území obce rodinný dům, byt nebo 
stavbu určenou k individuální rekreaci. Po 
sepsání příslušných dokumentů jsou kom-

postéry vydávány na sběrném místě. 
Podrobnosti možno získat na tel. č. 

+420 380 736 196 u paní Jiřiny Velkové 
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Věci veřejné 

Rychlé  
zprávy 

O údržbu a revize 
dětských hřišť se 
i nadále postará 
externí firma 

Všechna tři dětská hřiště, která 

jsou ve vlastnictví obce (tedy 

hřiště u školy,  hřiště na Slupeč-

né a loď pod Aquaworldem) , 

budou i nadále servisována a 

kontrolována specializovanou 

firmou  Hřiště hrou, s.r.o. z Tur-

nova. Rozhodli o tom zastupitelé 

obce, když v únoru schválili 

smlouvu o ročních hlavních 

kontrolách dětských hřišť. Stejná 

firma zajišťovala tyto služby již 

předtím, ovšem v poněkud odliš-

ném režimu. 

Obec zefektivní  
provoz sběrného 
místa pro ukládání 
odpadu 

Likvidaci nejen komunálního 

odpadu v obci Lipno nad Vltavou 

by měly co nevidět zefektivnit 

čtyři nové kontejnery, které se 

obec rozhodla pro tyto účely 

nově pořídit. Tyto kontejnery 

budou primárně sloužit k odvozu 

velkoobjemového odpadu z 

prostorů lipenského sběrného 

místa pro ukládání odpadu, kde 

se tento druh odpadu aktuálně 

také shromažďuje. 

STUDIE ● Redakce 

 

Starostové Frymburku, Čer-

né v Pošumaví, Lipna nad 

Vltavou, Horní Plané a Přední 

Výtoně žádají, aby v zadání 

připravované studie, která by 

měla být zpracována Jihočes-

kým krajem na podnět akti-

vistů pražského spolku Lipen-

sko pro život, byla základní 

pozornost věnována přede-

vším zdrojům znečištění, 

zejména pak tolik diskutova-

ného fosforu.  

V této souvislosti starostové 

poukazují zejména na proble-

matické chatové osady ležící 

přímo na březích lipenské 

přehradní nádrže. „V chato-

vých osadách probíhá převáž-

ná většina cestovního ruchu 

celé lipenské oblasti. Jedná se 

o více než 2000 rekreačních 

objektů s předpokládaným 

počtem více než 1 milion pře-

nocování ročně. Až na výjim-

ky, spoléhají tyto rekreační 

objekty na jímky na vyvážení. 

Podle střízlivých odhadů vy-

produkují cca 90 tis. m3 od-

padních vod, přičemž jen cca 

3 tis. m3 je z celé oblasti fak-

ticky vyvezena“, upozorňují 

starostové. Jen pro srovnání, 1 

milion přenocování je dvojná-

sobek ročního přenocování na 

území celé obce Lipno nad 

Vltavou, a 90 tis. m3 odpad-

ních vod je zhruba celá roční 

produkce města Horní Planá. 

Logickým důsledkem uve-

dených propočtů je pak jedno-

značné doporučení starostů, 

aby připravovaná studie věno-

vala zvýšenou pozornost prá-

vě vlivu nečištěných odpadů z 

chatových osad, neboť této 

problematice se podle jejich 

názoru prozatím téměř žádná 

pozornost nevěnovala. 

Další oblastí, které byla 

podle starostů do současné 

doby věnována jen minimální 

pozornost odpovědných orgá-

nů, jsou malé čistírny odpad-

ních vod. „Tyto jsou většinou 

provozovány výhradně sou-

kromými subjekty a proble-

matický fosfor odstraňují jen 

minimálně. Mnohé jsou navíc 

ve špatném technickém sta-

vu“, zdůvodňují své doporu-

čení zaměřit se v rámci studie 

i na odpadní vody pocházející 

z malých čistíren odpadních 

vod. 

Starostové současně připo-

mínají, že čištění odpadních 

vod z intravilánů obcí a nej-

bližšího okolí, s účinností od-

straňování fosforu vyšším než 

90%, mají obce povětšinou již 

dávno vyřešeny vlastními sila-

mi. V tomto směru se přitom 

nepochybně opírají o funkční 

systémy oddílné kanalizace a o 

technologické řešení velkých 

obecních čistíren, které li-

kvidaci odpadních vod v rámci 

obcí zajišťují. Do řešení čiště-

ní odpadních vod přitom obce 

již investovaly stovky milionů 

korun. Jak navíc vyplývá z 

dostupných dat, příspěvek 

všech obecních ČOV do cel-

kové roční bilance fosforu je 

menší, než dvě procenta. 

„Jsme toho názoru, že jedině 

po poctivém zmapování zdrojů 

a kvantifikaci jejich vlivu mů-

žeme nalézt účinné řešení, 

které povede ke zlepšení kvali-

ty vody v nádrži. Návrh řešení 

by měl obsahovat jasnou tech-

nickou koncepci a alespoň 

objemové vyčíslení potřeb-

ných nákladů“, uzavírají po-

tom lipenští starostové své 

doporučení v závěru svého 

vyjádření adresovaného Jiho-

českému kraji. ■ 

V reakci na výzvu Jihočeského kraje zaslali zástupci pěti  
lipenských obcí svá doporučení na obsah zadání studie, která 
by měla vyhodnotit zdroje znečištění vody v lipenském jezeře. 

Lipenské obce definovaly 
svá doporučení ke studii 

   O zadání zpracování studie, která by měla podrobně analyzovat 

současný stav zdrojů znečištění v povodí vodní nádrže Lipno I, a která 

by měla navrhnout možná řešení na zlepšení stavu, včetně zhodnoce-

ní socioekonomických dopadů jednotlivých variant, rozhodli jihočeští 

krajští zastupitelé 13.10.2022 v reakci na petici, doručenou jim spol-

kem Lipensko pro život, z.s. na jaře téhož roku. Jak vyplývá ze stano-

viska zastupitelů, povodí nádrže se dotýká několika  obcí, které nemo-

hou problematiku řešit samostatně. Analýzu je tak nutné zpracovat 

jednotnou metodou a pro celé území současně, jinak nelze získat 

objektivní závěry.  

Lipenská obecní ČOV.                                               Foto: Jan Papaj                  



Stránka 5 Duben 2023 Lipenský zpravodaj 

Obnovme lipenské hodiny! 
Takto zní heslo iniciativy dvou lipenských zastupitelů, kteří by rádi obnovili tradici 
veřejných hodin, jenž kdysi stávaly v prostoru lipenského sídliště. 

NOSTALGIE ● Redakce 

 

Se zcela vážně míněným 

podnětem na obnovu lipen-

ských hodin se na lipenské 

obecní zastupitelstvo obrátili 

dva jeho členové - Luboš 

Fenc a Rudolf Zbín. Požadují, 

aby byla obnovena konstruk-

ce veřejných hodin, které v 

minulosti stávaly na vyvýše-

nině v prostoru křižovatky u 

domu čp. 4 (bývalý Hotel 

Lipno)  na lipenském sídlišti. 

Chátrající konstrukce pů-

vodních hodin byla odstraně-

na v průběhu 90. let minulého 

století a někdejší dominantu 

veřejného prostranství na li-

penském sídlišti dnes připo-

míná již jen zarostlé torzo 

betonového základu. Pro vět-

šinu mladších ročníků míst-

ních obyvatel je přitom slovní 

spojení „lipenské hodiny“ jen 

prázdným, nic neříkajícím 

pojmem, který si nemají mož-

nost spojit s ničím reálným.  

Z běžného slovníku lipen-

ských občanů však dosud 

tento termín zcela nezmizel. 

Tradice různých srazů právě v 

prostoru, kde kdysi hodiny 

stávaly, totiž zůstala zachová-

na až do současné doby, a 

slova jako „Sraz je u hodin“ 

nebo „Sejdeme se u hodin“ 

nejsou mezi místními občany 

vůbec ničím výjimečným. S 

oblibou je přitom tohoto po-

místního názvu užíváno i me-

zi těmi, kteří si s ohledem na 

svůj věk nebo na dobu, kdy se 

do obce přistěhovali, na sku-

tečné lipenské hodiny jedno-

duše pamatovat nemohou. 

Oba dva zastupitelé vnímají 

lipenské hodiny především 

jako jeden ze symbolů obce. 

„Nelze opomenout fakt, že 

původní lipenské hodiny bý-

valy nepřehlédnutelnou domi-

nantou celého sídliště, a trou-

fáme si tvrdit, že i jistým 

symbolem celé obce, známým 

široko daleko“, stojí v jejich 

písemné výzvě předložené 

zastupitelstvu obce. Hlavní 

důvody pro jejich iniciativu k 

obnově hodin pak možno hle-

dat ve snaze o obnovu tradice, 

se kterou jsou hodiny spojová-

ny. „Pojďme Lipnu vrátit jeho 

hodiny a společnými silami 

zajistit, aby srazy a setkávání 

místních v prostoru křižovatky 

měly zase svůj reálný základ“, 

doplňují totiž zastupitelé v 

závěru svého podnětu. 

Na základě podnětu zastupi-

telstvo pověřilo starostu pro-

věřením technických možností 

realizace celého záměru. ■ 

Bydlím na Lipně teprve pár 
let, takže hodiny u parku si 
již nepamatuji. Znám je jen 
z vyprávění. Ani nevím, jak 
vlastně vypadaly. Občas 
slýchám, že sraz bude u 
hodin, ale ani přesně nevím, 
kde hodiny stávaly. 
Pokud by se měly nějaké 
veřejné hodiny v obci umís-
tit, určitě bych to přivítala. 
Jejich podobu i místo však 
nechám na jiných. 

Lipenské hodiny si dobře 
pamatuji. Jako děti jsme se 
zde scházeli, měli jsme zde 
i srazy při odjezdech na 
fotbal. Určitě bych byl pro 
jejich obnovu, jsou pro mne 
jakási tradice. 
Pokud by se měly obnovo-
vat, tak ať vypadají jako ty 
původní. Jasně si pamatuji 
hranatou kovovou konstruk-
ci s hodinami úplně nahoře. 

Jsem určitě pro, aby se 
lipenské hodiny obnovily. 
Byla to dobrá věc, hlavně 
pro děti, když byly venku, 
tak měly přehled o čase. V 
každé obci by měl být veřej-
ný ukazatel času. No a když 
na Lipně není kostel, tak 
proč neobnovit původní 
hodiny. 
K jejich podobě nemám 
žádnou představu, ale bylo 
by dobré, kdyby se podoba-
ly těm původním. 

Vrátit Lipnu jejich hodiny? 
Určitě ano. Myslím, že my, 
co si je pamatujeme, by-
chom je nejvíce ocenili na 
místě, kde původně stávaly. 
Pro místní je to symbol. A 
měly by být určitě na sídlišti. 
Ať mají srazy „u hodin“ zase 
svůj pravý význam. 
A k podobě. Ty původní 
nebyly špatné. Myslím, že 
na škodu by nebylo, kdyby 
byly také nějakým způso-
bem součástí obecního 
informačního systému. 

Kde lipenské hodiny stávaly 
samozřejmě vím, na křižo-
vatce „U hodin“ jsme se 
pravidelně scházeli u růz-
ných příležitostí už jako 
malé děti. Vůbec si ale 
nevybavuji, že bych je tam 
skutečně někdy viděl. 
Pokud by se měly obnovit, 
tak jsem určitě pro. Každý 
ví, kde to je, tak ať tam ty 
hodiny skutečně jsou. 

Michal Koutský 
36 let 
strojník 

Jana Říhová 
67 let 
důchodkyně 

Milan Víšek 
30 let 
skladník 

Jan Staněk 
57 let 
podnikatel 

Radek Krátký 
56 let 
mistr provozu 

Jak to vidí Lipeňáci ... MINIANKETA REDAKCE 

Ještě na počátku 90. let minulého století byly dominantou lipenského sídliště hodiny, které stávaly v blízkosti Hotelu Lipno (čp. 4). 
Měly by se tyto hodiny do prostoru křižovatky u parku vrátit? A jakou by měly mít podobu? 

A co Vy? Jaký máte na obnovu 

lipenských hodin názor? Měly by 

se obnovit? A pokud ano, jak by 

měly vypadat a kde by měly stát? 

Své názory můžete vyjádřit v  

on-line anketě, kterou jsme pro 

vás v redakci 

připravili. An-

keta je otevře-

na až do  

17.4.2023. 
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Rychlé  
zprávy 

Termíny svozu 
bioodpadu pro  
duben, květen a  
červen 2023  

Pro svoz bioodpadu v obci sta-

novila společnost FCC České 

Budějovice, s.r.o. již koncem 

loňského roku mj. tyto termíny:  

6. a 20. dubna, 4. a 18. května  

a 1., 15. a 29. června. Všechny 

termíny připadají na čtvrtek.. 

Pod dvouletém období, kdy míra nezaměstnanosti v obci  
překračovala dokonce pětiprocentní hranici,  se v průběhu 
loňského roku dostala zpět na „předcovidovou“ úroveň a v  
závěru roku jen nepatrně přesáhla tříprocentní hranici. 

Nezaměstnanost v obci se na konci 
roku 2022 dostala na 3,03 % 

ZAMĚSTNÁNÍ ● Redakce 

 

K 31.12.2022 bylo v obci 

evidováno jen 15 osob, které 

se aktivně ucházejí o zaměst-

nání, a které jej nemohou 

najít. Míra nezaměstnanosti 

tak dosáhla 3,03 %, což je v 

pětiletém horizontu vůbec 

nejmenší hodnota, které bylo 

v obci dosaženo. 

Oproti stejnému období 

roku 2021 jde přitom o téměř 

poloviční hodnotu, a ve srov-

nání s okresním průměrem o 

hodnotu nižší o více než 1,40 

procentního bodu.  V porov-

nání s ostatními lipenskými 

obcemi jde o absolutně nej-

nižší hodnotu, přičemž v Hor-

ní Plané a ve Frymburku byla 

míra nezaměstnanosti vyšší 

než 5%, a v Černé v Pošuma-

ví a Loučovicích dokonce 

přesáhla 7%.  Pod čtyřpro-

centní hranici se dostala pou-

ze Přední Výtoň, která vyka-

zovala hodnotu 3,96 %. 

Lichotivý stav na úseku za-

městnanosti v obci je o to příz-

nivější, že uvedených hodnot 

bylo v obci dosaženo upro-

střed zimních měsíců,  v prů-

běhu nichž bývá nezaměstna-

nost, a to díky přestávkám u 

sezónních prací (zejm. ve sta-

vebnictví), již dlouhodobě o 

něco vyšší, než v průběhu 

ostatních období roku. ■ 

Rok Uchazeči o zaměst. v evidenci 
Úřadu práce 

Podíl nezaměstnaných osob 

celkem dosažitelní celkem muži ženy 

2022 15 13 3,03 2,62 3,50 

2021 26 24 5,62 6,33 4,85 

2020 20 18 4,18 3,98 4,39 

2019 17 16 3,74 3,08 4,48 

2018 22 20 4,64 5,29 3,92 

Vývoj nezaměstnanosti v obci Lipno nad Vltavou podle údajů ke dni 31.12.         Zdroj: ČSÚ, MPSV  

 
 
 

na svém zasedání dne 16. února 2023 

schválilo smlouvu č. 23-55-T008 o ročních hlavních kontrolách dětských 
hřišť v majetku obce mezi obcí Lipno nad Vltavou a společností Hřiště 
hrou, s.r.o., Turnov (usnesení č. 28/2023) 

schválilo finanční dar ve výši 10.000,-Kč na podporu benefičního projektu 
„Jedeme dám…“ Jižní Čechy pořádaného Agenturou Martin Production a 
odsouhlasilo záštitu nad tímto projektem v obci (usnesení č. 29 a 30/2023) 

schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene č. CB-014330087308/001-
DVK mezi obcí a společností EG.D, a,s. Brno (usnesení č. 31/2023) 

rozhodlo zveřejnit záměr prodeje pozemku parc. č. 396/16 v k.ú. Lipno nad 
Vltavou (usnesení č. 32/2022) 

rozhodlo o poskytnutí dotace ve výši 70.000,- Kč pro spolek Lipen z.s., 
Lipno nad Vltavou na činnost v roce 2023 (usnesení č. 33/2023) 

schválilo cenovou nabídku společnosti A8000, s.r.o. na zhotovení změny č. 
6 územního plánu obce za částku 240 tis. Kč bez DPH a změny č. 7 územ-
ního plánu obce za částku 275 tis. Kč bez DPH (usnesení č. 35/2023) 

na svém zasedání dne 2. března 2023 

schválilo návrh odpisového plánu obce pro rok 2023 (usnesení č. 37/2023) 

vyslovilo souhlas s vyřazením drobného majetku ZŠ a MŠ Lipno nad Vlta-
vou v celkové pořizovací ceně 167.435,-Kč (usnesení č. 38/2023) 

schválilo ukončení smlouvy se společností Zenkl CB s.r.o. na akci „Posílení 

stávající pobřežní cyklostezky L|ipno nad Vltavou“ z roku 2020 z důvodu 
zadání tohoto projektu Jihočeským krajem (usnesení č. 39/2023) 

schválilo pronájem pozemku parc. č. 547/72 za účelem jeho udržování za 
částku 1 Kč za m2 a rok, s výpovědní lhůtou 3 měsíce (usn. č. 40/2023) 

schválilo žádost Salónu Fénix o umístění dvou reklamních cedulí a souhla-
sí s jejich dočasným bezplatným umístěním (usn. č. 41/2023) 

rozhodlo o poskytnutí dotace ve výši 20.000,-Kč pro spolek Dravé saně, 
z,s, Lipno nad Vltavou na činnost v roce 2023 (usnesení č. 42/2023) 

schválilo dodatek č. 2 ke smlouvě o poskytnutí příspěvku na rozvoj ČOV, , 
rozvodů sítí a zkapacitnění kanalizace a vodohospodářské infrastruktury se 
společností INFRAINVEST a.s. ze dne 19.8.2011, kdy třetí část dohodnu-
tého příspěvku bude činit 4.199.000,- Kč bez DPH (usnesení č. 44/2023) 

rozhodlo zveřejnit záměr pronájmu části pozemku 402/1 (usn. č. 45/2023) 

projednalo možnost obnovy lipenských hodin a rozhodlo prověřit možnosti 
jejich umístění (usnesení č. 46/2023) 

schválilo vnitřní organizační směrnice obce pro rok 2023 (usn. č. 47/2023) 

schválilo rozpočtové opatření č. 2/2023 (usnesení č. 48/2023) 

schválilo smlouvu o dílo se společností ČEVAK a.s. na akci „ČVS Plískov - 
obnova čerpadla“ za částku 190.223,-Kč bez DPH (usnesení č. 49/2023). 

ZASTUPITESTVO OBCE ... VÝPIS Z USNESENÍ 

Termíny nadcházejících zasedání zastupitelstva  
obce: 13. a 27. dubna 2023 
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ván dětem na akce pořádané v 

rámci Mateřské školy. Ještě 

jednou děkujeme za spoluprá-

ci a těšíme se zase za rok na 

viděnou. 

kolektiv Mateřské školy 

Lipno nad Vltavou ■  

I v letošním roce jsme v 

naší mateřské škole, za pod-

pory rodičů a personálu ma-

teřské školy, mohli uskutečnit 

masopustní průvod.  

Rádi bychom za kolektiv 

mateřské školy poděkovali 

rodičům, prarodičům, senio-

rům a vedení obce Lipno nad 

Vltavou za podporu a účast 

během průvodu.  

Děkujeme za sladkou od-

měnu a finanční příspěvek do 

fondu MŠ, který bude věno-

Masopust v mateřince 

Škola a školka 

Z lipenské mateřské školy jsme obdrželi shrnutí týkající se 
loňského letního příměstského tábora. Čím vším si loni v létě 
lipenské děti v rámci tábora prošly a kdo všechno si zaslouží 
jejich poděkování? O tom všem je již zmiňované shrnutí. 

Malé ohlédnutí za loňským  
letním příměstským táborem 

Podrobné informace o zápisech 

a o činnosti lipenské školy na-

jdete na webových stránkách 

www.skolalipno.cz 

Rychlé  
zprávy 
z ředitelny 

Navýšení cen 
stravného  

Z důvodů neustále se zvyšují-

cích nákladů na přípravu stravy 

bylo rozhodnuto o zvýšení ceny 

stravného pro mateřskou i zá-

kladní školu. Nové ceny platí od 

1. března 2023. 

 

 

 

 

Zápis do první  
třídy ZŠ 

Zápis do první třídy základní 

školy pro školní rok 2023/2024 

bude na lipenské škole probíhat 

ve dnech 3. 4. a 5. dubna 2023 

v budově školy. S sebou je nut-

né přinést vyplněnou přihlášku, 

občanský průkaz a rodný list 

dítěte. 

Zápis do mateřské 
školy 

Zápis dětí do mateřské školy se 

uskuteční ve středu 10.5.2023 a 

ve čtvrtek 11.5.2023 v budově 

školy, vždy od 14:00 do 15:00 h. 

S sebou přineste občanský prů-

kaz, rodný list dítěte a vyplněné 

dokumenty pro MŠ. 

Přesnídávka MŠ 8,-Kč 

Oběd MŠ 22,-Kč 

Svačina MŠ 8,-Kč 

Oběd ZŠ (1.-4. ročník) 27,-Kč 

Oběd ZŠ (5.ročník) 28,-Kč 

dohled na lodi. Honzovi Mi-

cákovi za skvělou projížďku 

na této lodi a v neposlední 

řadě panu Danielu Barcalovi 

za povolení této projížďky. 

Děkujeme také Hance Ger-

hartové za půjčení bubnů a 

spoustu výtvarných potřeb. 

A nakonec patří poděkování 

také Karlu Brittovi za krásné 

dopoledne plné her, koupání, 

grilování a střelbě ze vzdu-

chovky, a také všem rodičům, 

kteří poskytli možnou dopra-

vu do Studánek. 

 

za kolektiv Mateřské školy 

Lipno nad Vltavou  

Linda Stýblová ■  

Ráda bych touto cestou 

poděkovala všem, kteří se 

podíleli anebo jakkoli jinak 

přispěli na letní příměstský 

tábor na Lipně. 

V první řadě bych ráda po-

děkovala Karlu Velingerovi, 

který nás provedl lipenskou 

elektrárnou a pro děti si při-

pravil vzdělávací video o 

vzniku lipenské přehrady. 

Také nás svezl na dračí lodi 

do Přední Výtoně na zmrlinu 

a zase zpět. 

Další velké díky patří Hon-

zovi Kučerovi, který naučil 

děti práci s rybářským náči-

ním a poskytl nám lekci ryba-

ření na jeho soukromém ryb-

níku a to i se spoustou jiných 

volnočasových aktivit. 

Velké díky patří také Karlu 

Malákovi za zprostředkování 

prohlídky frymburské hasič-

ské zbrojnice a všem hasi-

čům, kteří děti hasičárnou 

provedli a umožnili, například 

zkoušku hasičského oblečení, 

prohlídku hasičského auta, 

apod. V tento den sloužili 

Aleš Wirth, Tomáš Fleis-

chmann, Aleš Preněk a Petr 

Krauskopf. 

Další poděkování patří celé-

mu kolektivu Povodí Vltavy, 

a to Danielu Furikovi za zpro-

středkování jízdy na lodi Ra-

cek, Vlastimilu Březinovi za 

https://www.skolalipno.cz/
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Život v obci 

Rychlé  
zprávy 

Uzavírka silnice 
II/163 zkomplikuje 
cestování směr 
Kaplice 

Vyšší Brod ● V rámci 3. etapy 

rekonstrukce průtahu městem 

Vyšší Brod, která začala v polo-

vině měsíce března, je stavební 

firmou naplánována také úplná 

uzavírka pro veškerý provoz v 

ulici Kaplická v úseku od náměs-

tí. Tato uzavírka by měla platit v 

době od 21. dubna do 21. květ-

na. Objízdná trasa pro vozidla 

do 3,5t je pro tento případ stano-

vena přes Větrnou, Přízeř a 

Rožmberk nad Vltavou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

CHARITA ● Redakce 

 

Když loni v červnu získali  

členové spolku Lipen z.s. za 

své prvenství mezi posádkami 

vyšebrodských kuriózních 

plavidel finanční odměnu 20 

tisíc Kč, zavázali se, že pení-

ze věnují na dobročinné úče-

ly. Finanční odměna, kterou 

do závodů věnoval jejich ge-

nerální partner, kaplická stro-

jírenská společnost ENGEL, 

tak měla podle rozhodnutí 

spolku směřovat na účet Dět-

ského domova a základní 

školy v Horní Plané. Převod 

peněžních prostředků se  po-

dařilo uskutečnit až v uplynu-

lých týdnech. 

„Dostali jsme avízo od zá-

stupců kaplické společnosti 

ENGEL, že se konečně poda-

řilo uskutečnit převod naší 

loňské výhry z kuriózních 

plavidel na účet  dětského 

domova“, říká Jindra Lon-

gauerová, členka spolku Li-

pen z.s., která dělala jakéhosi 

prostředníka při jednáních o 

převodu výhry ve prospěch 

dětského domova. „Podle 

informací, které jsme obdrže-

li, vše se zdrželo při koncipo-

vání a podpisu příslušných 

darovacích smluv ze strany 

rakouských vlastníků společ-

nosti ENGEL“, dodává. 

„Mohu potvrdit, že jsme 

obdrželi dar, kterého se spo-

lek Lipen z.s. zřekl ve pro-

spěch našeho dětského domo-

va“, uvádí ředitel hornoplán-

ského  dětského domova Mgr. 

Jan Urban. „Bylo to velice 

milé překvapení a povzbuzení 

v době, kdy jsme plánovali  

činnost dětí na jarní dny vol-

na“, dodává. 

„Využití prostředků bude 

pro někoho možná trochu 

překvapivé. Naše děti žijí celý 

rok v prostředí krásné příro-

dy, avšak poměrně daleko od 

kulturních a společenských 

center. Proto jsme se rozhodli 

tyto prostředky investovat do 

poznávacího zájezdu, který 

děti provede místy, kudy krá-

čela historie České republiky“, 

upřesňuje pak způsob využití  

peněz. 

V rámci poznávacího zájez-

du by děti měly navštívit Praž-

ský hrad, Malou stranu, sídlo 

Vlády, Parlament ČR, Národní 

muzeum, Technické muzeum, 

aj. V rámci večerního progra-

mu by pak měla část dětí na-

vštívit kulturní představení, 

část sportovní zápas. „V minu-

losti měly podobné akce velký 

úspěch a mnozí z nás, zaměst-

nanců, kteří prožili v hlavním 

městě část života, dokáží dě-

tem ukázat Českou republiku a 

život v ní i z jiného úhlu, než 

jak jej vnímají na konci světa 

v Horní Plané“, vysvětluje 

ředitel. 

„Za dětský domov ještě jed-

nou děkuji všem členům spol-

ku. Velmi si Vašeho rozhod-

nutí vážím“, vzkazuje závěrem 

ředitel dětského domova čle-

nům spolku Lipen z.s. ■ 

Po více než osmi měsících doputovaly peníze z loňské výhry 
lipenského spolku Lipen z.s. konečně ke svému příjemci.  
Tím se stal hornoplánský dětský domov. 

Výhra našla svého příjemce 

Radost z výhry byla opravdu veliká.       Foto: Archiv L ipen z.s. 

Plavidlo na téma „Dařbuján a Pandrhola“ lipenského spolku 
Lipen z.s., díky němuž se podařilo získat první místo s finanční 
odměnou 20 tisíc Kč.                                    Foto: Archiv L ipen z.s. 
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Preventivní programy se rozšiřují 
Některé zdravotní pojišťovny rozšířily od ledna nabídku svých preventivních  
programů i o příspěvek na péči o nohy postižené v souvislostí s cukrovkou. 

PEDIKÚRA ● Redakce 

 

„S ohledem na fakt, že syn-

drom diabetické nohy je jed-

nou z nejdražších komplikací 

cukrovky, kterému se dá čás-

tečně předcházet preventivní 

pedikúrou a pravidelnou kos-

metickou péčí o nohy, pojiš-

ťovny vyslyšely naše argu-

menty a navýšily možnosti 

čerpat finanční prostředky z 

fondu prevence“, uvádějí zá-

stupci České podiatrické spo-

lečnosti. 

„Přístrojová pedikúra jed-

noznačně redukuje riziko 

vzniku syndromu diabetické 

nohy. Pravidelné snášení 

zhrubělé kůže vysokoobrátko-

vou bruskou a pravidelné 

promazávání dolních končetin 

speciální kosmetikou výrazně 

redukuje riziko vzniku defek-

tů na dolních končetinách 

diabetiků“, dodávají. 

Příspěvky pojišťoven v 

uvedeném směru jsou však 

různé.  Například největší z 

nich, VZP ČR, přispívá na 

přístrojovou pedikúru až 

3.000,- Kč za rok (za jedno 

ošetření 500,-Kč) a další 

3.000,-Kč na pomůcky pro 

diabetiky (například na speci-

ální krémy určené pro diabeti-

ky apod.). Všichni pedikéři či 

pedikérky, kteří mají zájem 

služby pro diabetiky poskyto-

vat, musejí být řádně registro-

váni ve společnosti a musejí 

disponovat certifikátem o za-

školení pro provádění speciál-

ní přístrojové pedikúry. 

„Veškerými certifikáty, po-

voleními a potřebnou registra-

cí náš kosmetický salón dispo-

nuje. O možnostech čerpat 

nově také benefity zdravotních 

pojišťoven samozřejmě víme a 

jsme připraveni našim zákaz-

níkům a zákaznicím s diagnos-

tikovanou cukrovkou v tomto 

směru poskytnout maximální 

součinnost“, sdělila nám Ven-

dula Staňková, provozovatelka 

lipenského kosmetického saló-

nu Fénix. ■ 

Tento román N. Rosenbergové a dalších 
více než čtyřicet knižních titulů chybí ve 
fondu lipenské obecní knihovny. 

KNIHOVNA ● Redakce 

 

Po více jak roce od převzetí 

lipenské knihovny novou kni-

hovnicí se stále nedaří dohle-

dat 43 knižních titulů, které 

by podle evidence měly být 

součástí knihovního fondu. 

„Zjistili jsme, že 

bývalá knihovnice 

nezřídka půjčovala 

knihy naším čtená-

řům bez záznamu do 

počítačové evidence, 

přičemž některé vý-

půjčky evidovala jen písem-

nou poznámkou na lísteček“, 

popisuje knihovnice Jana Ří-

hová jeden z možných důvo-

dů toho, že se aktuálně nedaří 

část knihovního fondu dohle-

dat. 

„Nepředpokládáme, že by 

chybějící knihy někdo odcizil. 

Spíše se přikláníme k názoru, 

že je má některý z našich čte-

nářů doma a že je jen nedopat-

řením opomněl vrátit. Za situ-

ace nedůsledné evidence je to 

pro nás nejpravděpodobnější 

vysvětlení celé věci“, dodává. 

„Chtěla bych apelovat na 

naše čtenáře, aby pro-

vedli kontrolu svých 

knihoven, a pokud 

některý z našich titulů 

mají doma, aby nám 

jej přinesli zpět“, žádá 

knihovnice čtenáře. 

„Kompletní seznam chybějí-

cích knih jsme předali obecní-

mu úřadu se žádostí o zveřej-

nění na webových stránkách, 

které bylo vyhověno. Co přes-

ně nám v lipenské knihovně 

chybí tedy mohou všichni čte-

náři zjistit právě tam“, doplňu-

je závěrem. ■ 

V zájmu spravedlnosti PĚVECKÝ SBOR BELLARIA ČESKÝ KRUMLOV 
HLEDÁ POSILY DO VŠECH HLASOVÝCH  

SKUPIN - SOPRÁN, ALT, TENOR, BAS 
 
Zpívali jste již dříve ve sboru a nyní Vám to chybí nebo Vás ani nenapa-
dlo, že byste zase mohli chodit zpívat do sboru po tolika letech? Chcete si 
odpočinout od dětí, náročné práce či Vám chybí socializace a sounáleži-
tost s podobně naladěnými lidmi? Přijďte k nám, jsme skvělá parta milov-
níků zpěvu a moc rádi mezi sebe přijmeme nové zpěvačky a zpěváky. 
 
Nabízíme: 
- skvělou partu lidí, téměř jako rodinu 
- zajímavý široký sborový repertoár od staré hudby až po současnou 
- vstřícné a trpělivé vedení sbormistryně včetně domácí podpory 
- pravidelné týdenní zkoušky každý čtvrtek večer od 19 - 21 hodin v Č. 
Krumlově 
- zhruba 8 veřejných vystoupení ročně v různých místech po Krumlově i 
okolí 
- příjemný koníček, za který nemusíte nic platit a který má navíc pozitivní 
vliv na lidské zdraví a psychiku 
 
Požadujeme: 
- chuť a radost ze zpěvu 
- pravidelnou účast na čtvrtečních večerních zkouškách 
- kvalitní hlasový projev 
- věk 18 - 70 let  
- znalost not a předchozí zkušenost ze sboru není podmínkou, ale je 
vítána 
Napište nám na adresu: pevecky.sbor.bellaria@gmail.com nebo zavolejte 
na tel. 776 898 022 a hned příští čtvrtek můžete začít zkoušet s námi. :-) 
 

Za Pěvecký sbor BELLARIA Český Krumlov, z.s. se na Vás těší  
sbormistryně Jana Eremiášová 

INZERCE 

Vybavením a nezbytnou certifikací dle podmínek pojišťoven 
disponuje také lipenský Salon Fénix.         Foto: archiv Salon Fénix 

mailto:pevecky.sbor.bellaria@gmail.com
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Kultura, sport, společnost, ... 

Rychlé  
zprávy 

Dravé saně uspěly 
při Halovém pohá-
ru dračích lodí 

Praha ● Při závodech meziná-

rodního Halového poháru dra-

čích lodí, které se uskutečnily v 

plavecké hale v pražském Podo-

lí v sobotu 11. března, obsadila 

posádka Dravé saně v kategorii 

Women  celkové třetí místo, 

když lepší byly jen obě posádky 

hostujícího maďarského týmu 

BRSE Fönix Dragon. Se ziskem 

šesti bodů se tak Dravé saně 

staly nejúspěšnější českou po-

sádkou ve své kategorii. Závody, 

spočívající v „přetlačované“ 

dvou osmičlenných posádek na 

jedné standardní dračí lodi, byly 

součástí 11. ročníku Halového 

MČR. 

Dětský maškarní 
karneval v Hotelu 
Element 

V sobotu 18. března byl v konfe-

renčním sále Hotelu Element 

uspořádán pro lipenské děti 

maškarní karneval. Pořadatelem 

akce byl spolek Lipen z.s. ve 

spolupráci s lipenskou obcí. Pro 

zúčastněné děti byl připraven 

balíček. 

Odložená reality 
show nakonec 
proběhla 

Lyžařskou reality show S ČT 

Sport na vrchol se nakonec 

podařilo v lipenském skiareálu 

uspořádat. Proběhla 10. a 11. 

března a jednotlivé díly byly v 

průběhu března také odvysílány 

na sportovním kanále ČT. 

Obcí prošel (ne)tradiční 
masopustní průvod 

TRADICE ● Redakce 

 

„Letos na to nějak nebyl 

dříve čas“, zaznívalo mezi 

účastníky letošního lipenské-

ho masopustu při polemice 

nad skutečností, že se jeho 

konání podařilo naplánovat až 

na první březnovou sobotu. 

Tedy celých deset dní po Po-

peleční středě, která je tradič-

ně považována za oficiální 

konec pro akce tohoto typu, a 

která letos připadla již na 22. 

února. 

Dobrá nálada účastníků 

průvodu i hrstky přihlížejí-

cích, kteří se s úderem jede-

nácté hodiny dopolední sešli 

na prostranství před lipen-

ským obecním úřadem, byla 

jasným znamením toho, že 

opožděný termín letošního 

masopustu v naší obci roz-

hodně nikomu nevadí. „Je 

skvělé, že se i v dnešní době 

dokáže v tak malé obci sejít 

tolik nadšenců, aby se společ-

ně pobavili“, zaznělo z úst 

jednoho z přihlížejících.  

Celou záležitost ohledně 

opožděného termínu letošního 

lipenského masopustu pak 

uzavřeli koledníci žádající 

starostu obce o právo maso-

pust konat. „My si to tu zkrát-

ka děláme po svém, pane sta-

rosto!“, připojil ke své žádosti 

s úsměvem na tváři Hejtman. 

Úvodní ceremoniál, doplně-

ný o nezbytná „kolečka“ a 

doprovodné tanečky, mezi 

kterými nešlo přehlédnout 

taneček starosty s medvědicí, 

skončil v prostoru před obec-

ním úřadem kolem půl dva-

nácté, kdy se celý průvod ko-

ledníků vydal na cestu po obci. 

„Všude, kde jsme se v prů-

běhu naší cesty zastavili, na 

nás byli místní lidé velice milí 

a pohostinní. Obavy některých 

z nás, že by mohl být problém 

s pozdním termínem průvodu, 

se tak ani zdaleka nenaplnily“, 

řekla nám s odstupem několika 

dní jedna z účastnic průvodu. 

Pomyslnou tečku za celým 

masopustním dnem pak uděla-

la taneční zábava v kobylnické 

restauraci Loděnice. I přes 

počáteční problémy se zvuko-

vou aparaturou kapely, díky 

nimž se počátek zábavy posu-

nul o přibližně půl hodiny, 

byla nakonec i tato část maso-

pustního dne hodnocena pří-

tomnými jako vydařená. ■ 

Letos se lipenští masopustní koledníci vypravili do ulic obce 
poněkud se zpožděním. Na průběh akce to ale vliv nemělo. 
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Fotbalové jaro 
se hlásí o slovo 
Druhý dubnový víkend se naplno rozjíždí 
okresní fotbalový přebor mužů, mezi  
jehož účastníky patří mimo jiné také  
lipenský fotbalový klub. Nelichotivá 
výchozí pozice, se kterou lipenští po 
zimní přestávce do druhé poloviny  
rozehrané soutěže vstupují, by pro ně 
měla být dostatečnou motivací k tomu, 
aby se předvedli v tom nejlepším světle. 

FOTBAL ● Redakce 

 

Průběžné poslední místo a 

zisk pouhých čtyř bodů po 

podzimní části okresního fot-

balového přeboru nejsou 

zrovna ty nejlepší výsledky a 

ve druhé polovině rozehrané 

soutěže je tak rozhodně co 

napravovat. Příležitost k tomu 

budou mít lipenští poprvé 

hned druhou dubnovou nedě-

li, kdy se pro ně v Holubově 

roztáčí jarní kolotoč mistrov-

ských zápasů. 

„Podzimní část soutěže byla 

výsledkově ovlivněna přede-

vším naší neschopností pro-

měňovat vyložené gólové 

šance“, komentuje hlavní 

důvody podzimního nezdaru 

klubu trenér Radek Krátký. 

„Myslím, že po herní stránce 

jsme nepředváděli až tak špat-

ný fotbal, ale když se z pěti 

šesti vyložených šancí nedá 

ani jeden gól, tak se prostě 

vyhrávat nedá“, upřesňuje.  

„Všechny nás to samozřej-

mě štve, že jsme aktuálně 

úplně poslední. Pro jarní část 

soutěže tak máme jasný cíl: 

nebýt poslední. Myslím že 

kluci mají dostatečnou moti-

vaci. Svému cíli jsme přizpů-

sobili i systém zimní přípra-

vy, kterou jsme celou absol-

vovali venku na hřišti. Když k 

tomu potom připočtu fakt, že i 

tréninková účast jednotlivých 

hráčů se o dost zlepšila, dou-

fám, že se to všechno zúročí i 

na hřišti v podobě lepších 

herních výsledků“, dodává. ■ 

„Doufám, že se naše 

zimní příprava a 

jasná motivace nebýt 

poslední zúročí i na 

hřišti v podobě 

lepších výsledků.“ 

 

ROZPIS ZÁPASŮ - JARO 2023 

Ne 09.04. 16:30 venku SK Holubov 

So 15.04. 16:30 venku Vltavan Loučovice 

So 22.04. 17:00 doma TJ Smrčina Horní Planá 

So 29.04. 17:00 doma FK Slavoj Český Krumlov B 

So 06.05. 17:00 venku FK Dol. Dvořiště / TJ Horní Dvořiště B 

So 13.05. 17:00 doma Sokol Kájov 

So 20.05. 17:00 doma Hraničář Malonty 

Ne 28.05. 14:00 venku FK Dynamo Vyšší Brod 

So 03.06. 17:00 doma Sokol Přídolí 

So 10.06. 17:00 venku FK Nová Ves / Brloh 

So 17.06. 17:00 doma Sokol Křemže 

LETNÍ BRIGÁDA - OBSLUHA STÁNKU 

Sháníme na letní sezónu obsluhu do stánku v Lipně nad Vlta-
vou. Jedná se o prodej vaflí a nápojů. Nástupní mzda je 120 Kč/
hod. Ve vytíženějších letních dnech se může hodinová mzda 
zvýšit podle výdělku. Výplata možná každý den, nebo měsíčně 
dle domluvy. Stánek otevíráme začátkem července,  přesná 
pracovní doba bude upřesněna. V případě zájmu nebo pro více 
informací mě prosím kontaktujte na tel. čísle  606 750 904.  
Veronika Frnková 

INZERCE 
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So 1.4. 19:00 Ples Obce Lipno nad Vltavou. 
Reprezentační ples Obce Lipno nad Vltavou konaný v 
kongresovém sále Hotelu Element. Večerem provází novácký 
moderátor Martin Čermák. 
 

So 8.4. 13:00 - 16:00 Velikonoční cesta 
s lišákem Foxem. 
Velikonoční dobrodružství pro děti do 15 let s několika 
stanovišti a sladkou dílničkou se startem na náměstí před 
Hotelem Element. 
 

So 22.4. 17:00 Domácí zápas FC Lipno. 
První jarní domácí zápas mužů lipenského fotbalového klubu, 
při kterém budou hostit soupeře z Horní Plané. Místo konání: 
fotbalové hřiště Lipno nad Vltavou. 
 
Pá 28.4. 17:00 „Jedeme dál…“ - jižní Čechy. 
Kulturně společenský program v rámci 4. ročníku akce 
pořádané na podporu cestovního ruchu, kultury a setkávání 
obyvatel. Místo konání: náměstí před Hotelem Element. 
 

So 29.4. 17:00 Domácí zápas FC Lipno. 
Další jarní domácí zápas mužů lipenského fotbalového klubu. 
Soupeřem tentokráte bude rezerva krumlovského FK Slavoj. 
Místo konání: fotbalové hřiště Lipno nad Vltavou. 
 

So 29.4.  - Ne 30.4 Lipno Spartan Weekend. 
Víkend extrémního sportu se závody v několika kategoriích v 
rámci série Spartan Race 2023 pořádaných v ČR.  
Místo konání: území obce Lipno nad Vltavou. 
 

* * * 
 
Pro aktuální informace k vybraným akcím sledujte též 
webové stránky  

www.lipnonadvltavou/kultura a 

www.lipno.info/akce 
 
Změna programu vyhrazena. 

SPORTOVNÍ A KULTURNÍ 
INFORMAČNÍ SERVIS  

DUBEN / KVĚTEN 2023 

INZERCE 

 

BEZPLATNÁ PORADNA  

Poradna mezi paragrafy poskytuje bezplatné sociální a právní pora-

denství v nejrůznějších oblastech práva včetně dluhové problematiky. 

Poradna má i platnou akreditaci na podávání návrhů na oddlužení. Pod 

neziskovou organizací ICOS Český Krumlov má poradna několik pobo-

ček na Českokrumlovsku, Kaplicku i Trhosvinensku.  

“Do poradny se na nás dlouhodobě nejvíce obrací lidé, kteří mají pro-

blémy s exekucí a dluhy,” upřesňuje Tomáš Zunt, ředitel ICOS Český 

Krumlov a pokračuje: “Další velkou skupinou jsou lidé, kteří řeší majetko-

vé sousedské vztahy, pracovněprávní vztahy se zaměstnavatelem, rodin-

né vztahy, zejména úprava styku s dítětem. Velká sorta klientů řeší i 

spotřebitelské problémy - uzavřené smlouvy po telefonu, nedodané nebo 

rozbité zboží z eshopů apod.” 

S inflací a vyššími cenami řeší lidé nejen dluhy a půjčky, ale i navýšení 

cen energií. “Přichází další skupina lidí, která chce rozvázat smlouvu s 

dodavatelem energií, hledá jiné řešení nebo řeší, jak navýšení cen dopla-

tit. I těm můžeme poradit a pomoct,“ upřesnil aktuální problémy Tomáš 

Zunt. 

V Českém Krumlově najdete poradnu na adrese 5. května 251, pří-

zemí vpravo. Poradna funguje každý všední den, je ale potřeba se objed-

nat, jinak nemůžeme zaručit, že se na vás dostane. A to prostřednictvím 

e-mailu: pravni.poradenstvi@krumlov.cz, telefonicky na čísle 

774110124, či osobně v provozních hodinách. V Českém Krumlově je 

poradna otevřena v pondělí 8 až 17 hodin, úterý a středu 8 až 16 hodin, 

ve čtvrtek 8 až 12.30 a v pátek od 8 do 13 hodin. Více informací také na 

www.poradna.krumlov.cz.  

Hana Šustrová, ICOS Český Krumlov 


